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---- - - --------
Aanwezig~ De minister-president Drees en de ministers 

Van Aartsen, Helders, Hofstra, Luns (alleen bij 
de punten 3b en 9), Samkalden, Staf, Struycken 
S~~rhoff ,.V?ndeling, Wi tte en Zijlstra (Afwezi~ 
zlJn de mlnlsters Cals en Klompé) 

• 

Secretaris: J. Middelburg 

2. lngekomen stu~~~~~g meQedeling~~ 

a. De politieke situatie - ---- --------

TIe ~~Q~~ter-2E~ident had de nelglng om nog iets 
mee te delen over de verklaring, die de fractievoorzitter 
van de PvdA Burger heeft afgelegd, maar hij vraagt zich af 
of men dit punt zal aanhouden tot de volgende vergadering, nu 
de raad incompleet is. Minister Struycken acht het wenselijk 
dit punt thans wel te bespreken.--

De ~in~~1~r-Rresident merkt op, dat de toon van de 
verklaring rustig was. Tevoren had een bespreking plaats ge
had tussen het bestuur van de fractie en de ministers van de 
PvdA. Nu er bijna een kabinetscrisis was, acht spreker een 
dergelijke bespreking normaal. Hij heeft er geen bezwaar te
gen gemaakt, dat men zou zeggen, dat met de ministers overleg 
was gepleegd. Echter had spreker mondeling en schriftelijk 
erop gewezen, dat de posities van de fractie en van de minis
ters verschillend zijn. Dit staat ook in de verklaring. Het is 
zo, dat als de fractie haar vertrouwen opzegt de betrokken 
ministers heengaan. De bespreking heeft o.a. ertoe geleid, dat 
de zinsnede over de wijziging van de dienstplichtwet heel voor
zichtig is geworden. Wat hierover gesteld is ligt binnen de 
mogelijkheden, die ook in de minister~aad zijn besproken. Ten 
aanzien van de kwestie van de verlenging van enkele belastingen 
leefde bij de fractie sterk, dat deze verlenging voor twee jaar 
zou gelden zoals de regering heeft voorgesteld; beperking tot 
een jaar wordt als bezwaarlijk gezien o.a. omdat dan de ver
kiezingen korter voor de deur staan. De andere punten spelen 
op iets langere termijn. Het kabinet is volgens zijn program 
niet gebonden aan het voorstellen van een winstbelasting op · 
vermogensvermeerdering ; toegezegd was alleen, dat dit on~~r
werp zal worden bestudeerd. Dit wordt echter een belangrlJk 
punt. Het punt van het huur- en melkprijsbeleid is wat zwakker 
geformuleerd dan Bommer over de huren in de Tweede Kamer heeft 
gedaan. Spreker verwacht, dat de verklaring. ook bij de algemene 
politieke beschouwingen in de Eerste Kamer ln de komende week 
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2.. \:" i j z igin, van het beslui t ouder commi s s i es l a er onder wi j s 
lnzake lldmaats chap ouderraden Ont werp-besluit ' , 

Aan gehouden tot e en vo lgen de ver gadering. 

2. Gelijkstel ling van in 1958 in I n donesi ë u i tger ei k t e getuig
s chr ift en gymnas i um en hoger e bur ger s chool met de Neder
landse getuigs c hrift~ (Ontwer p- beslui t ) 

I . Wi,j ziging va l?- ~et besl u i t met be ~rekk,ing t ot de gevo l gen 
v~n de verenl glng van het Kamerll dmaats chap met andere 
Ult 's land~ kas b e zoldigde amb~~ (Ontwerp-bes lui t ) 

9. -

Be s l u i t financi eel b ehe er Centrale Raad voo r de Volksge
z ondheid (On t wer p-besluit) 

De punten 6 , 7 en 8 zijn zonder dis cuss i e aan-
vaarde 

Agenda vergadering Benelux- tnini s terscom,ité (Brief van de 
minister van Economische Zaken dd. 22 november 1958 nr. 
141 1 me t bi j lagen) , 

Minister Zijlstra i s van men ing, dat he t van 
v~el b elang is in dez e bijeenkomst van het minister s comi_ 
te vooral nadruk te leggen op de vr aag 1 dat de Bel gi s che 
ministers meer a andac ht besteden a an Ben elux. Zo zal België 
de verplichtingen 1 die in 1955 inzake de landbouw zi j n 
vastgelegd, moeten nakomen. Toen is afgespro k en 1 dat in 
zeven jaar de Beneluxhandel in landbouwprodukten gelibera
lise erd zou worden; aan deze ver plichting doet de EEG ni et 
af. Verreweg het belangrij k ste is dus hoe de regeringen 
politiek aan Benelux weer een impuls kunnen geven. Er z i j n 
ook nog andere punten 1 o.a. inzake de vestiging van he t 
Beneluxmerkenbureau. 

De minister-president stelt voor eerst de land-
bouwkwestie t e besprek en aan de hand van de nota 1 die 
minister Vondeling hi erover he eft rondgezonden. In de 
eerste plaats wordt daarin aandacht geschonk en a an de Ne 
derlandse monopolie heffingen en de Belgische taxes de li
cence. Hieromtrent wordt gezegd 1 dat van Belgische zijde 
aanvankelijk is gesteld 1 dat de mono polieheffingen het ka
rakter hebben van invoerrechten. In dat geval zouden zij 
bij de EEG moeten worden aangemeld en uiteindelij k moeten 
worden afgeschaft 1 eventueel gevolgd door toepassing van 
minimumprijzen. Dit kan onwenselijk zijn 1 maar s prek er ac ht 
dat niet onjuist. In de nota zegt men, dat deze heffingen 
worden beschouwd als marktordenende maatrege-
len, maar dat zijn protectionistische maatregelen ook . 
Spreker meent met betrekking tot de landbouwinvoerkal en ders , 
dat in te genstelling met het vermelde op blz. ~ van deze 
nota men van Nederlan dse zijde erop moet aandrlngen, dat 
de z e vervallen. Vervol gens komt spreker op het antwoor d op 
vraag I X van leden van de interparlementaire Beneluxraad 
inzak e het vetgehalt e van consumptiemelk. Spreker st elt 
voor de laatste alinea van dat antwoord weg te laten, aan
gezien daaruit gelezen kan worden, dat de rege~ing verho
gin g van het ve t gehalte overweegt. Deze verho g~ng wor~: , ~an 
de zij de der belanghebbende producent en verdedl gd, ,~er .ll~l 
de hygi ënist en hierover anders denken. Nog , ~elangrlJ k 2r lS 
e chter dat dit een wijzigi n a in de mel kprlJs zou meebr en
ge~ op' een ogenblik , dat er toch al ve el moeilij kheden rond 
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de melkprijs zlJn. Al s men een dergelij k e opmer king i n dit 
an t wo?rd zou willen handhaven, dan zou de raad over de 
kwestle zelf eer s t een be s lissing moeten nemen. 

" Minister Vondeling is het geheel eens met mini s -
ter ZlJlstra, dat de Nederlandse minister s zich in de ko
mende bijeenkomst moet en hoeden t e spreken over allerl ei 
produkten, maar algemeen moet en stellen of het de be doe
ling i s in zeven jaar na 1955 tot harmonisati e van de 
landbouw te komen. Dit is te meer noodzakelij k nu het 
l~ndbouwdeel in de Belgische regeringsverklaring een a gr es
slef karakter heeft. Wat de monopolieheffingen betre f t 
zal ~en moeten trachten, dat Benelux één lijn trekt t en 
aanZlen van de EEG. Naar aanlei ding van de opmer k i ngen 
van de minister-pr esident zegt spr eker, dat invoerr echt en 
internationaal zijn aanvaard als iets anders dan mono polie-

i A heffingen. In het onderhavige geval gaat het om de vraa g 
/tût~ Itt~i~i~}Naar het algemee~ be~~ngLligt. Vr~j , algem~en wordt a~n-

..... 'vaard, dat men hlerblJ ·ruet tot mlnlmumprljzen moetÁComcfi 
Î[(.t{..{,. t. !~tMt~ï en het lijkt de kant op te gaan van mono polieheffingen 
~. ~ als onderdeel van het gemeenschappelijk landbouwbelei d . 

t~~t~ Wat de landbouwinvoerkalenders betreft is s prek er het met 
de minister- president eens, da t hoe eerder men hieraf komt 
hoe beter het is, maar spreker heeft deze kalenders toch 
nog liever dan minimumprijzen. Wat de vraag betreft van 
de minister-president over de passage inzake het vetgehal
te in consumptiemelk meent spreker, dat de regering zich 
hierin op geen enkele wijze vastlegt. Voor een beoordeling 
van de zaak zelf is het ook van belang hoe het SER- advies 
zal luiden. Indien de SER zou adviseren de prijs van de 
melk wat te verhogen zou spreker nog willen overwegen of 
niet een stukje van de afschaffing van de subsidie kan wor
den vervangen door een verhoging van het vetpercentage, 
wat overigens eenzelfde besparing voor de schatkist zou 
kunnen geven. 

De minister-president verwacht niet, dat deze si
tuatie zich voor zal doen, maar zou in elk geval geen ver
wachtingen hieromtrent willen we~ken. Het bet~e~t hier een 
vraag, die alleen aan Nederland lS gesteld. ,Mlnlster, , 
Zijlstra merkt op, dat dit conceptantwoord ln,ambte~lJk 
Beneluxoverleg is opgesteld, maar de onderhavlge allnea 
zal geschrapt kunnen worden. De raad besluit,~ldus. 

Minister Vondeling merkt op, dat hlJ de onder
havige vraag!pas za'terdag voor het eerst heeft gezien. De 
minister-president heeft ook het ~~voel, ~a~ de st~~ken 
te lang in de ambtelijke molen bllJven. Mlnlster Z12lstr~, 
zegt hieromtrent, dat een ambtenaar van,~andbouw, VlsserlJ 
en Voedselvoorziening van meet af aan blJ het overleg be
trokken is geweest. 

Minister Samkalden stelt de vraag of de sterke 
neiging, die volgens blz. 4 van de nota van minister Vonde
ling aan Belgische landbouwkant z?u bestaan om zich ten 
aanzien van de voorlopige handhavlng v~n ~e landbouwkal en
ders op de noodzaak van nondiscriminatle ln de ~EG te,be
roepen niet evenzeer ten aanzien van ~~ monopolleheff~~fen 
geldt. Minister Vondeling zegt, dat zlJn a~~woord op 1

1
, 

laatste zou zijn dat men zo spoedig mogellJk de monopo le
heffingen zou mo~ten maken tot,~nderdeel van het gemeen
schappelijk beleid. Minister ZlJlstra , ~oeg~ e~a~~eiO~~r_ 
dat de Nederlandse stelli~g is? dat ~lJdPr~~glPvan de zijde 
werpen het nondiscriminatlebeglnsel ln e . . 
van de Belgische landbouw zou men de Nederlandse lnvoer 
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aan dezelfde b eper k ingen wi l l en onder werpen als die uit 
de ander e EEG-~anden9 ma~r d~t . mo e t en wij principi eel ver
werp en? a a1?-gezl en ~ez~ dl s crlmlnatie i mmers he t vrezen van 
een economlsche unl e lSo He t grot e verschil t en aanzien 
van EEG en EEA . ~s mat erie ~19 dat Benelux al voor 90 % een 
gemeensch~ppel lJ ke mark t l So Princi pieel is ook 9 dat de 
afspr~ak lS gemaakt, dat de lan dbouw in de perio de tot 
19 62 ln Benelux geliberaliseerd zal worden. 

De minister- president mer k t op , dat vanwe ge Bui
t~nlandse Zak en wordt voorgest eld, dat de Nederlandse mi
~lst ers zullen verlangen, dat België geen nieuwe heffingen 
lnstelt, voordat overeenstemming over of althans overleg 
met Nederland heeft plaatsgevonden. Mini s t er Zijlstra 
s temt hierme de in. 

Minister Vondeling stelt de vraag wat wordt ge
daa~.als de Belgische minister s op het belangrij k e punt 
afwlJzend s taan. Minister Zijl s tra is van oor deel dat als 
bij de behandeling van de agendapunten blijk t dat de Bel 
gische minister van Landbouw een a fwij zend st~ndpunt in
neemt, hij zal kunnen zeggen, dat Nederland vrede heeft 
met de handelsbalans tussen beide landen, maar dat de Ne
derlandse r egering niet bereid is zo door te gaan als de 
Belgische regering onze verlangens ten aanzien van de land
bouwprodukten niet eerieus neemt. Vervol gens zal mini s t er 
Luns dan op het buitenlands politieke a sp ect van deze 
zaak kunnen wijzen. Indien de Belgische houding niettemin 
onbevredigend blijft zou kunnen worden gesteld? dat hier
over een gesprek tussen de ministers- presidenten dient te 
worden gehouden. Minister Luns is bereid deze zaak vrij 
hoog te spelen; hij zal nu reeds aan zijn ambtgenoot Wigny 
zeggen? dat hij met zorg naar de bijeenkomst van het 
ministerscomité gaat . 

Minister Hofstra is verhinderd de bijeenkomst 
van het ministerscomité bij te wonen. Naar aanl eiding van 
het actieprogram 1959 wordt voorgesteld een nieuw orgaan 
voor het maken van vergelijkingen tussen de Beneluxlanden 
in te stellen? maar spreker zou deze arbeid ten aanzien 
van financiële en monetaire onderwerpen aan de bestaande 
commissie willen opdragen. In de t weede plaats heeft spre
ker ten aanzien van de verdere unificatie van accijnzen 
weinig illusies? aangezien de Eelgen hiertoe toch niet be
reid zijn. Het is nuttig omtrent de omzetbelasting een 
studie te maken. Vervolgens wijst hij erop, dat vraag X 
inzake driedaagse vergunningen voor vrij grensverke er van 
grensboeren niet beantwoord is. Gezegd zo~ kunnen worden? 
dat Nederland bereid is de periode van drle dagen te ver
lengen maar dat drie maanden te lang is, o.a. met het oog 
op het' smokkelen van vee. \'lat de accijnz~n betreft h:eft 
spreker vernomen, dat de Belgische reger~ng over~eegu d~ 
benzineaccijns te verhogen en een belastlng op dleselolle 
in te stellen (Spreker zou dit laatste voor ons. land ook 
aantrekkelijk vinden). Als van Belgische kant dlt t er 
sprake wordt gebracht, meent hij, dat hiertegen ó een be
zwaar behoeft te worden gemaakt, maar dat wel mo e ~.wof ~~~ 
aangedrongen op een tijdelijke verhoging en een tlJde lJ e 
heffing. 

Tenslotte ziet spreker als een ern~ti g p~~t, 
dat de Belgische regering bezig is om een rUlme vrlJ s t el
ling van belastingen te geven aan leden van de f~ro p~~~_ 
Commissie de Ho ge Autoriteit, het Hof enz., we ~.o t 
e enkomt m~t de belas tingvrij dom van diplomaten ; hlJ wee 
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niet of m~n dit ook nog wil uitbreiden tot het personeel 
van de d~:e gemeenschappen. Sprek er acht een en ander ook 
b~z~aarllJk1 ~ant het betreft hier geen diplomaten. De 
mlnl~ter-?~ esldent heeft het grootste bezwaar als de be
lastlngvrlJdom ook zou gelden voor het personeel van de 
gemeen~cha~pen . Minister Zijlstra meent, dat dit 
punt nlet ~n .het Beneluxministerscomité moet wor den be
s~roken. M~nlster Hofstra moet donder dag voor de invest e
r~~gsbank ln Brussel zijn ; hij zal deze kwestie dan te ge
l l Jk opnemen . 

Minister Samkalden acht het wenselij k met betrek
k ing t ot he t a ctie- program voor 1959 , dat dit kritisch be
k ek en wor dt ; he t l i jkt vrijwel uitgesl oten dat men in da t 
j aar t ot harmon~s~tie ten a~nzien van de v;ije beroepen 
zou k omen. De ml n l ster-presl dent dr i ngt er ook op aan ge en 
optimisme ten aanz i en van data te u i ten . 

. Mi n i s t er Van Aar tsen stel t de vraag of de verho -
glng van de Rijnvaartpr emies ook in Benelux aan de orde 
kan wor den g es tel d. :Mini s t er Luns ant woordt , dat dit geen 
Benelux zaak is ; s pr eker heef t deze kwesti e a l bilateraal 
aangesneden . 

De raad v er klaart zich ver volgens met de onder
havi ge stukk en akkoord . 

Concept-brief a an de Hoge Autorit eit van de KSG inzake pu
blikatie van de tari even voor goederenvervoer met auto's 
(Brief van de minister van Ver ke er en Water s t aat me t bij 
lagen) 

De minister-pre s ident merkt op , dat i n he t con
cept voor de brief aan de HA in de der de alinea is wegge 
vallen, dat in plaats van publikati e van de vervoertarie
ven ook kennisgeving acht er a f aan de HA kan plaatsvi nden . 
Minister Zijlstra merk t op , dat de zinsnede inzak e de voor 
geschreven prijspublikati e betrekking he eft op de produkten 
(ij zer en staal) 1 dus ni e t op het vervoer. Minister 
Van Aartsen zal deze passage verduidelij k en. Hi j merkt 0P1 
dat Nederland in de procedure voor het Hof tus sen de Dui tse 
Wirtschaftsverein Eis en und Stahl en de Hoge Auto r i teit 
niet ertussen kan k omen, tenzij wij ons het zij op het stand
punt van de ene hetzij op dat van de andere parti j stel
len, wat wij echter niet kunnen. Spreker vindt het no g 
moeilijk, welke tacti ek van Ne derlandse zijde hi er bij ware 
te volgen. 

De minister-president stelt de vraag of het on-
denkbaar is, dat onzerzijds een brief ~an het Hof wordt ge
zonden, waarin wordt g ezegd, da t het hler een zaak be~reft, 
waarbij ook Nederland betrokken is en de hoop wor dt ultge
sprok en, dat het Hof niet op het hoofdpunt een onherroepe
lijke uitspraak doet, nu wij niet het Nederlandse standpunt 
t erzak e naar voren kunnen brengen. 

Mi n ister Samkal den merkt op , dat de a dvocaat-
genera al bij dit Hof een bijzondere plaats inn~emt ~ m~n kan 
zich dan ook tot hem wenden. Een andere mo geliJkheld l S , 
dat de brief, die aan de Hoge Autoriteit wordt gez on den, 
in af s chrift aan de a dvocaat-generaal gaat. 

Minist er Zijlstra mer k t op , dat hi er samenloopt, 
dat het ges chil me t de Duit se belanghebbende . vo o.:: het Hof 
wordt g ebracht en dat Ne derland over de publ llcat l e van de 

. 30 b r a an de HA moet ant-au tovervoer s tarl even voor novem e 
woor den. Hoe wij onze juridi s che positi e kunnen verbeteren 


